
Stauning Skole – Stauning Børnehus 
Fællesbestyrelsen 

 
 
Dagsorden 

 
Bestyrelsesmøde: onsdag den 5/12 kl. 17.00 – 20.30  
 

 
Mødeleder: Merete 

Kaffe: Bhv 

Afbud:  

Vi begynder med at tage billeder af alle i bestyrelsen.  

Mødet slutter kl. 19.00 – Hvorefter der er lækkert mad fra Stauning Havn☺ 

 

1. Tidspunkt 17.00 – 17.05 
        
Godkendelse af dagsorden 
 
Beslutning:  
Dagsorden godkendes. 
 
 
 
2. Tidspunkt 17.05 – 17.15 
 
Kort nyt fra  

1. Elevrådet (elevråd) 6. klasse er igen blevet kåret som kommunens klogeste i 
almen viden.  

2. Børnehaven, SFO og vuggestue (medarbejderrep.) Udgangspunkt i en fortælling 
om den pædagogiske praksis i SFO hvor FÆLLESSKABET er overskriften, 
for alt det pædagogiske arbejde der udføres i SFO. Ud fra fællesskabet 
arbejdes der med 4 kvartals underemner, der alle ligger sig op ad 
FÆLLESSKABET og er med til at understøtte at børnene i SFO tid hjælpes 
ind i gode fællesskaber. 

3. Stauning Skole (medarbejderrep.) Der har netop været afholdt diverse emneuger 
– skolefest – skole hjem samtaler. Klasserne skal indenfor den næste tid alle 
på forskellige ture. Lærergruppen arbejder med PC/PLF. 

 
Til orientering: 
 
 
 
3. Tidspunkt 17.15 – 17.30 
        
Aftaler fra sidst 

- Afmeldt blad fra Skole og Forældre 



- Kort skriv til Intra, Min Institution, Facebook (Jette) 
- Bestyrelsen på facebook og Intro video? 
- Bestyrelsens deltagelse i forældremøder – repræsentant på forsk. klasser og bhv 

 
 
Til orientering/drøftelse 
Bladet Skole og forældre afmeldes ikke, da man i så fald også skal afmelde den digitale 

udgave.  
Kort skriv til intra er lagt ud. 
Iwona var blevet koblet på helhedens facebook side som administrator, men det vil hun 

gerne der slettes ift. den nye persondatalov. Aftalen bliver, at Iwona slettes 
som administrator og i stedet sender materiale til Marianne, som så vil ligge 
på facebook siderne. 

Bestyrelsen er repræsenteret i alle klasserne, og kommer fremadrettet til at have deres 
eget punkt på forældremøder i Børnehuset. Der bringes i spil, at det kunne 
være fint med en ”ensretning” af, hvad bestyrelsen skal fortælle om arbejdet. 
Der aftales at punktet sættes på til bestyrelsesmødet den 8.5.19 

 
 
4. Tidspunkt 17.30 – 17.35 
        
Modtagelse af nye elever – vedlagt (Jakob) 
 
Til revidering:  
Jakob laver enkelte rettelser, og princippet godkendes. 
 
 
 
5. Tidspunkt 17.35 – 17.40 
        
Skolefest evaluering (Jakob) 
 
Til evaluering: 
Der har været forskellige ændringer ift. programmet for aftenen og tidspunktet for, hvornår 

skolefesten skal starte/slutte, og lærerne oplever, at ændringerne har været 
gode. Eleverne synes, at det var en god aften, og at det var et rigtig godt 
skuespil og at ændringerne har været positive for helhedsoplevelsen af 
skolefesten. 

 
 
 
6. Tidspunkt 17.40 – 17.50 
        
Budget 2019 – vedlagt (Jakob) 
 
Til orientering/drøftelse: 
Jakob orienterer om det nye budget for 2019. Budgettet skal godkendes, men der kan ikke 

laves ændringer i de tilførte midler. Bestyrelsen kan udtale sig om, hvorvidt de 
tænker at der skal flyttes rundt på beløb. Altså om der er noget særligt, der 
ønskes prioriteret. Bestyrelsen giver udtryk for tillid til at skole og Børnehus 
laver de prioriteringer, der giver mening. Der indkommer ønske om at musik i 
Børnehuset bliver en fast del af de øvrige tilbud i Børnehuset og ligeså ønske 



om nye køleskabe så især Bamsebanden ikke behøver at blive forstyrret 
unødvendigt ved, at personale skal ind og hente børns madpakker til frokost.  

 
 
 
7. Tidspunkt 17.50 – 18.05 
        
Elevtal og profilering (Jakob) 

- Åbenhusdag på skolen 
- Uddeling af brochurer 

 
Til orientering/drøftelse: 
Elevtallet toppede i 16/17, da der var to 6. klasser. Pt. 134 elever i år, og hvis der ikke 

kommer fra Skjern er der 123 børn til skolestart pr august 2019. Grænsen har 
indtil nu været 75 børn, for at skolerne er lukningstruede. Skolestrukturen 
bliver for tiden drøftet politisk. 

 
Åben hus dag på skolen: Lærerne er med på ideen, men foretrækker en fredag hvor der 

ex. er åben fra kl. 8-11 og man kunne mødes på lærerværelset og 
efterfølgende kan man komme i klasserne med afrunding på lærerværelset. 
Der kommer plakater op omkring infodag på Stauning Skole i børnehaver i 
Skjern. Ligeså skal man også rundt i Børnehaverne med information omkring 
Åbent hus dagen. Evt. venskabsbørnehaver mhp. at skabe interesse for 
skolen. 

Uddeling af brochurer: Hvordan får vi folderne omdelt i Skjern? Der er behov for flere 
trykte foldere, som først kan leveres i uge 51. Der kunne tilføjes i folderne, at 
der var åbent hus og info dag. Bestyrelsen melder ind som klar på at dele 
folderen ud i Skjern. Der bestilles 4000 nye foldere og støtteforeningen bedes 
om hjælp til koordinering ift. uddeling af folderne. Der kommer ligeledes til at 
køre en facebook kampagne med info om skolen.  

Open by night – støtteforeningen står også her og deler foldere ud. 
 
 
 

8. Tidspunkt 18.05 – 18.20 
        
Antimobbestrategi- vedlagt (Jakob) 
 
Til revidering:  
Anti mobbe strategien er udarbejdet i Januar 2017, og skal nu revideres.  
Johanne, Inge, Merete og Jette er ansvarlige på at komme med tilføjelser/ændringer. De 

ansvarlige mødes inden næste bestyrelsesmøde, sådan at der er et klart 
udkast. 

 
9. Tidspunkt 18.20 – 18.30 
        
Venskabsfamilier (Jette) 
 
Til drøftelse: 
Jette fortæller om, hvordan venskabsfamilier kan bringes i spil i generelt hele enheden. 

Som eksempel bringer Jette i spil, at skolelederen i Borris er ansvarlig ift. at 



melde ud til de danske familier, om de er interesserede i at være 
venskabsfamilier for nye tilflyttere. Skolelederen/leder i Børnehus laver 
herefter koblingen sådan, at der er ansvarlige ift. at byde velkommen og 
introducere til stedet. Det skal betragtes som et tilbud. Jette og Vibeke taler 
videre om tilbuddet og sætter det på som punkt til næste møde. 

 
 
 
10. Tidspunkt 18.30 – 18.40 
        
Projekt sangglad i Børnehuset (Vibeke) 
 
Til orientering: 
Stauning Børnehus har lavet aftale med Sangens Hus i Herning om en certificering som 
Projekt Sangglad institution. Der er Kick off dag den 28.1.19 på personalemødet, hvor den 
tilknyttede sangkonsulent kommer ud og laver opstart og introduktion til forløbet. Der er 
tale om en 3 årig periode, hvor vi efter et år certificeres som sangglad institution. Der skal 
oprettes en styregruppe - meget gerne med deltagelse af bestyrelsen. Aftalen bliver, at 
Jette deltager på Kick off dagen evt. sammen med Henriette, og at Henriette herefter 
deltager i fremadrettede styregruppe møder. Tidspunkter aftales ifm. kick off dagen. 
For yderligere info besøg meget gerne hjemmesiden SANGGLAD.DK 
 
 
 

11. Tidspunkt 18.40 – 18.45 
        
Fremtid 

• Nyt fra Støtteforeningen/Fællesudvalget (X, Jakob).  
• Profilering.  
• Diverse 

 
Til orientering/drøftelse: 
Støtteforeningen : Der er indkøbt ny bus – ikke møde siden sidst 
 
 
 

12. Tidspunkt 18.45 – 18.55 
 
Meddelelser fra: 
 
• Formanden: Der har været møde i dialogforum og møde i folkeskolernes samråd. 

Det har ikke været prioriteret tidligere, men det er virkeligt spændende og der 
opfordres til, at fremadrettet mødedeltagelse prioriteres. Der opstår gode 
ideer, ved at mødes med andre, som vi med fordel kan bygge videre på. Der 
kunne med fordel udarbejdes et princip for forventninger til forældrene ifm. 
med deres børns skolegang. Forslag om at der er nogle der fast deltager på 
folkeskolernes samråd, sådan at der ikke er en masse skriveri sent på aftenen 
om, hvem der evt. kan deltage osv. Der skal være en accept af, at man ikke 
svarer med det samme og ikke svarer på noget, der ikke vedrører én. 

 



• Forældrevalgte: Opfordring til, at der kunne være ide i, at sende kostpolitikken 
rundt, sådan at der igen lige bliver en opfriskning på, at vi opfordrer til at 
børnene har en god og sund madpakke med i skole. 

  
• Pædagogiske råd: Evaluering af skolefest. Info om buskørsel og prioritering ift. 

kørsel. Indimellem må vi bede forældre om kørselshjælp. Befordringsudgiften 
er stor. Åben hus dag. Sundhedsuge, hvor der søges om midler til aktiviteter.  

 
• Ledelsen: 

 
Skolen: Emmaline stopper fordi hun har valgt at prøve andet. Renovering af 
gangen skulle være påbegyndt men er udskudt til omkring vinterferien. 
Friplejehjemmet har fået noget af parkeringspladsen bagved skolen/ 
Børnehaven til deres udvidelse. DBA er nu afsluttet for denne periode, og 
først i det nye år, skal der udarbejdes en ny DBA. Jakob er i en periode 
konstitueret skoleleder på Lem skole, da skolelederen på Lem Skole er 
sygemeldt. Såfremt der opstår behov, kan Malene på skolen kontaktes. 
Bestyrelsen efterspørger, om der er en plan for, hvordan det ser ud, såfremt 
sygemeldingen kommer til at strække sig over længere tid? Der er ikke på 
nuværende tidspunkt en plan B, såfremt sygemeldingen kommer til at strække 
sig over længere tid.  
 
Børnehus: Forlængelse af virksomhedspraktik i Vuggestue. Fået en ansat i 
senior job i Børnehuset – børnehave 37 timer. Svaleafslutning den 13.12.18. 
Vi er i gang med at opdatere alle informationer omkring vuggestue, børnehave 
og SFO på hhv. min institution og skole intra inkluderet de samtaler, man som 
forældre kan forvente at få i løbet af barnets institutionstid.  

 
Til orientering: 
 
 
 
13. Tidspunkt 18.55 – 19.00 
 
Eventuelt 
 
Til orientering:   
 
 
 
 
Med venlig hilsen 
 
Jette, Vibeke og Jakob 


